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§ 1 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 2 KS 2024/0126 
 

Interpellation till socialnämndens ordförande 
angående beslut att utreda utbyggnad av 
Stocksundsgården, Annebergsgården och Klingsta 
äldreboende 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) ställer en interpellation till socialnämndens 
ordförande angående beslut, som socialnämnden fattade vid sitt 
decembermöte 2023, om att undersöka möjligheten att bygga ut 
Stocksundsgården, Annebergsgården och Klingsta äldreboende till dubbel 
kapacitet. 

Överläggning 
Socialnämndens ordförande Birgitta Lindgren (L) besvarar interpellationen 
muntligt. 
Under överläggningen yttrar sig även Christian Ljungdahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer före överläggningen proposition 
på att interpellationen ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
notera att överläggningen är avslutad och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas. 

2. Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
  



 
 
Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
Interpellation till socialnämndens ordförande 
angående beslut, som socialnämnden fattade vid sitt 
decembermöte 2023, om att undersöka möjligheten 
att bygga ut Stocksundsgården, Annebergsgården 
och Klingsta äldreboende till dubbel kapacitet. 
  
På socialnämndens möte den 11 december beslutade majoriteten ge 
socialförvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheten att bygga ut 
Stocksundsgården, Annebergsgården och Klingsta äldreboende till 
dubbel kapacitet. Bakgrunden, enligt protokollet, är att socialnämnden 
anser sig sakna 95 platser på sikt. 
 
Förslaget att ge socialförvaltningen detta uppdrag lades fram till 
nämnden vid sittande bord. Ärendet var inte berett. Det fanns inte heller 
med på dagordningen. Det hängdes på ett beslut i ett ärende som angavs 
vara: ”Återkoppling åtgärdsplan. Egen regi”.  
 
Enligt lokalförsörjningsprocessen kan nämnden ge förvaltningen i 
uppdrag att omdisponera befintliga lokaler, ingenting annat. Påstådda 
behov av fysisk ombyggnation ska först anges i lokalförsörjningsplanen 
och därefter avropas till kommunstyrelsen för fortsatt hantering. 
 
Beslutet innebär alltså att majoriteten bedömer att de kommande 
äldreomsorgsplatserna i Ginnungagap och vid Danderyds sjukhus inte 
kommer att räcka. Det är en smått sensationell uppgift, som borde 
delgivits kommunstyrelsen och fullmäktige för länge sedan.  
 
Vi har mark färdig att bygga ett äldreboende på i kvarteret Kabbelekan, 
gamla Solgårdstomten. Där finns en färdig detaljplan. Det är bara att 
sätta spaden i jorden. Stocksundsgården, Annebergsgården och Klingsta 
äldreboende ligger i småskaliga villaområden. Förslaget att utreda att 
bygga ut dem till dubbel kapacitet är bortom rim och reson.  
 
 



 
Med hänvisning till ovanstående anhåller jag om kommunfullmäktiges 
tillstånd att till socialnämndens ordförande Birgitta Lindgren (L) få ställa 
nedanstående frågor: 
 
1. Med stöd av vilket reglemente lade ordföranden fram detta 
omfattande, inte annonserade och inte beredda ärende för beslut i 
nämnden?  
 
2. Med stöd av vilken utredning och/eller information påstår 
ordföranden att socialnämnden har en brist 95 platser, trots det 
tillskott av platser som ska tillkomma på Ginnungagap och 
sjukhustomten? 
 
3. Varför har denna viktiga information, att socialnämnden har en 
brist på 95 platser, inte redovisats för kommunstyrelsen och 
fullmäktige. Vad känner socialnämndens ordförande till som vi inte 
har fått veta? 
 
5. Vad är skälet till att socialnämndens ordförande inte har 
föreslagit att vi ska bygga äldreboendet på Kabbelekan, där det 
finns en färdig detaljplan? 
 
 
Danderyd den 18 januari 2024 
 
Christian Ljungdahl (C) 
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§ 3 KS 2024/0125 
 

Interpellation till socialnämndens ordförande 
angående redovisning av underskott 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) ställer en interpellation till socialnämndens ordförande 
angående redovisning av underskott. 

Överläggning 
Socialnämndens ordförande Birgitta Lindgren (L) besvarar interpellationen 
muntligt. 
Under överläggningen yttrar sig även Kristin Eriksson (C), Siv Sahlström 
(C) och Christian Ljungdahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer före överläggningen proposition 
på att interpellationen ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
notera att överläggningen är avslutad och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas. 
2. Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
  



Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
Interpellation till socialnämndens ordförande 
angående redovisning av underskott. 
 
I en tjänsteskrivelse som redovisades på socialnämndens sammanträde 
den 11 december hävdas, att en åtgärdsplan för hantering av nämndens 
underskott skulle ha rapporterats till kommunstyrelsen den 19 juni. 
Någon återrapportering av planen har dock inte skett, vare sig till 
kommunstyrelsens junimöte eller till något möte därefter. Uppgiften är 
således oriktig.  
 
Danderydscenterns ledamöter stod inte bakom beslutet om åtgärdsplan, 
som fattades i juni 2023, med hänvisning till att Centerpartiet i många år 
arbetat för en större driftsbudget för vård och omsorg och även lagt ett 
sådant förslag i 2023 års budget. I samband med Pandemin lades därtill 
en motion om ett ekonomiskt tillskott till vård- och 
omsorgsverksamheten. Fullmäktige avslog den motionen. 
 
Med hänvisning till ovanstående anhåller jag om kommunfullmäktiges 
tillstånd att till socialnämndens ordförande Birgitta Lindgren (L) få ställa 
nedanstående frågor: 
 
1. Varför redovisades inte åtgärdsplanen för kommunstyrelsen i 
enlighet med direktivet? 
 
2. Anser ordföranden att det är i sin ordning att det, trots att 
socialnämnden underlåtit att rapportera sin åtgärdsplan för 
hantering av nämndens underskott till kommunstyrelsen, påstås att 
så skett i en tjänsteskrivelse? 
 
Danderyd den 18 januari 2024 
 
Kristin Eriksson (C) 
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§ 4 KS 2023/0415 
 

Antagande av taxa gällande miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens tillsyn och prövning enligt 
lag om åtgärder mot förorening från fartyg 

Ärende 
Genom en ändring av lag om åtgärder mot förorening från fartyg (LÅFF) 
ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över att vissa 
fritidsbåtshamnar har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket. 
Kommunen ska även godkänna de avfallshanteringsplaner som 
fritidsbåthamnarna har skyldighet att upprätta. 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 8 november 2023 (§ 180) 
att föreslå kommunfullmäktige att anta ny taxa (M-2023-851). Förslaget 
innebär att timavgiften för tillsyn och prövning är densamma som för 
nämndens tillsyn enligt miljöbalken, det vill säga 1 353 kronor per timme 
för 2024. Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige taxa gällande 
miljö- och stadsbyggnadsnämndens tillsyn och prövning enligt lag om 
åtgärder mot förorening från fartyg. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen taxa för miljö- och 

stadsbyggnadsnämndens tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder 
mot förorening från fartyg. Taxan ska gälla från den 1 februari 2024. 

2. Kommunfullmäktige delegerar till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
att årligen kunna besluta om att indexuppräkna timavgiften enligt 
prisindex för kommunal verksamhet (PKV) enligt 9 § i föreslagen taxa. 

Yrkanden 
Claës Breitholtz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen taxa för miljö- och 

stadsbyggnadsnämndens tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder 
mot förorening från fartyg. Taxan ska gälla från den 1 februari 2024. 

2. Kommunfullmäktige delegerar till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
att årligen kunna besluta om att indexuppräkna timavgiften enligt 
prisindex för kommunal verksamhet (PKV) enligt 9 § i föreslagen taxa. 



  Sammanträdesprotokoll 8 (25) 
Sammanträdesdatum 
2024-01-22 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

__________ 
Expedieras 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
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§ 5 KS 2023/0496 
 

Tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget 2024 

Ärende 
Utbildningsnämnden har inkommit med en hemställan om ett tilläggsanslag 
till utbildningsnämndens budget för 2024 på 15,0 miljoner kronor. 
Tilläggsanslaget föreslås finansiera en höjning av skolpengen i 
förskoleklass, årskurserna 1–5 och årskurs 6 med ytterligera cirka 6 procent 
jämfört med beslutad budget 2024. Det innebär en total höjning av 
grundskolepengen för dessa årskurser med cirka 11,1 procent för 2024. Med 
förslaget ökar verksamhetens nettokostnad i kommunens budgeterade 
resultaträkning med motsvarande belopp, 15,0 miljoner kronor. 
Förslaget finansieras genom att det budgeterade årets resultat minskar med 
motsvarande belopp, från 34,3 miljoner kronor till 19,3 miljoner kronor. 
Den senaste skatteprognosen, som kom den 28 december 2023, innebär en 
minskning av kommunens skatteintäkter (netto) med cirka 22,1 miljoner 
kronor mot budget. Det budgeterade årets resultat minskar således från 19,3 
miljoner kronor till minus 2,8 miljoner kronor. Det är tillåtet för en kommun 
att budgetera med ett minus om resultatutjämningsreserven (RuR) används. 
RuR:en får enbart användas för att täcka upp ett negativt resultat i 
förhållande till balanskravet och nå max ett nollresultat. Det innebär att årets 
resultat blir oförändrat, medan resultat enligt balanskravet blir noll (0) 
miljoner kronor efter att RuR:en har tagits i anspråk. 
Förslaget om tilläggsanslag till driftbudgeten är förenligt med 
bestämmelserna i kommunens riktlinjer för ekonomistyrning under 
förutsättning att de finansiella målen (indikatorerna) kan uppnås 
innevarande budgetår. Alla finansiella mål kan uppnås efter förslaget om 
tilläggsanslaget förutom resultat enligt balanskravet om 1 procent. Denna 
finansiella indikator kommer inte att uppfyllas och därför föreslår 
kommunledningskontoret att kommunfullmäktige ändrar resultat enligt 
balanskravet från 1 procent till noll (0) procent. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige anvisar utbildningsnämnden tilläggsanslag om 

15,0 miljoner kronor för år 2024. Utbildningsnämndens nya totala 
driftanslag ökar från 989,2 miljoner kronor till 1 004,2 miljoner kronor. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att tilläggsanslaget om 15,0 miljoner 
kronor ska finansiera en höjning av bidragsbelopp (peng) för 
förskoleklass, årskurserna 1–5 och årskurs 6. 

3. Kommunfullmäktige fastställer att verksamhetens nettokostnad 
budgeteras uppgå till 2 253,5 miljoner kronor 2024 och finansieras med 
skatteintäkter (netto). 
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4. Kommunfullmäktige fastställer att skatteintäkter (netto) budgeteras 
uppgå till 2 293,7 miljoner kronor. 

5. Kommunfullmäktige fastställer att årets resultat budgeteras till minus 
2,8 miljoner kronor. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att använda resultatutjämningsreserven 
om utfallet av årets resultat 2024 blir negativt. 

7. Kommunfullmäktige beslutar att ändra den finansiella indikatorn, 
resultat enligt balanskrav för 2024, från 1 procent till 0 procent. 

Yrkanden 
Ulla Hurtig Nielsen (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Sara 
Degrér, Annika Linde (L), Christian Hoas (M), Carolin Robson (MP), Olle 
Johansson (S), Jenny Åkervall, Erik Lunell (M), Emma Wicksell (M) och 
Hedvig Landahl Enquist (S) biträder Ulla Hurtig Nielsens (M) yrkande.   
Bo Lagercrantz (SD) yrkar följande ändring: 

− Beslutspunkt 1 ändras enligt följande: Kommunfullmäktige anvisar 
utbildningsnämnden tilläggsanslag om 15,0 miljoner kronor för år 2024. 
Tilläggsanslaget finansieras genom besparingar på övrig verksamhet. 

− Beslutspunkterna 3–8 utgår. 
Siv Sahlström (C) yrkar att kommunfullmäktige beslutar omdisponera 
medel på så sätt att utbildningsnämnden tilldelas 15 miljoner kronor och att 
tilldelningen till tekniska nämnden minskas med 15 miljoner kronor i 
enlighet med Danderydscenterns förslag i budgetbehandlingen, och därmed 
avslag på kommunstyrelsens förslag. Patrik Nimmerstam (C), Kristin 
Eriksson (C) och Robert Bryhn (C) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Kjell Rosén (MP) och Christian 
Ljungdahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Siv Sahlströms (C) yrkande och Bo Lagercrantz (SD) yrkande och 
finner att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige anvisar utbildningsnämnden tilläggsanslag om 

15,0 miljoner kronor för år 2024. Utbildningsnämndens nya totala 
driftanslag ökar från 989,2 miljoner kronor till 1 004,2 miljoner kronor. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att tilläggsanslaget om 15,0 miljoner 
kronor ska finansiera en höjning av bidragsbelopp (peng) för 
förskoleklass, årskurserna 1–5 och årskurs 6. 
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3. Kommunfullmäktige fastställer att verksamhetens nettokostnad 
budgeteras uppgå till 2 253,5 miljoner kronor 2024 och finansieras med 
skatteintäkter (netto). 

4. Kommunfullmäktige fastställer att skatteintäkter (netto) budgeteras 
uppgå till 2 293,7 miljoner kronor. 

5. Kommunfullmäktige fastställer att årets resultat budgeteras till minus 
2,8 miljoner kronor. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att använda resultatutjämningsreserven 
om utfallet av årets resultat 2024 blir negativt. 

7. Kommunfullmäktige beslutar att ändra den finansiella indikatorn, 
resultat enligt balanskrav för 2024, från 1 procent till 0 procent. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Bo Lagercrantz (SD) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Utbildningsnämnden 
  



 
 
Reservation  
mot kommunfullmäktiges beslut den 22 januari 2024 om 
”Tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget 2024” 
till förmån för eget yrkande om att tilläggsanslaget, 15 
miljoner kronor, ska ske på så sätt att medel inom den 
befintliga budgeten omdisponeras genom att tekniska 
nämndens budget minskas med motsvarande 15 miljoner 
kronor. Det innebär att verksamhetens nettokostnad i 
kommunens budgeterade resultaträkning inte minskas.  
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare 
reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut till förmån för Siv 
Sahlströms (C) yrkande 
 
Siv Sahlström (C) yrkade att fullmäktige skulle besluta att 
 
omdisponera medel på så sätt att utbildningsnämnden tilldelas 15 
miljoner kronor och att tilldelningen till tekniska nämnden minskas 
med 15 miljoner kronor i enlighet med Danderydscenterns förslag i 
budgetbehandlingen. Majoritetens förslag om tilläggsanslag avstyrks 
därmed. 
 
 
Grunder för yrkandet och reservationen  
 
Danderyds budget för år 2024, behandlades i kommunfullmäktige den 
20 och 23 november 2023. Danderydscenterns budgetförslag innehöll 
ett antal avvikande förslag i förhållande till majoritetens 
budgetförslag. Ett av dessa våra förslag var att utbildningsnämndens 
budget skulle ökas med 14 miljoner kronor. Ett annat att tekniska 
nämndens budget skulle minskas med 15 miljoner kronor. 
Fullmäktiges majoritet avslog båda dessa våra yrkanden.  
 
Utbildningsnämnden har inte fått kompensation för icke påverkbara 
kostnadsökningar, bland annat löner, under ett stort antal år. 
Danderydscentern har däremot föreslagit höjningar av skolpengen. 
Till sist har majoritetens hantering av vår viktiga kärnverksamhet, 
skolan, fått till följd att situationen blivit prekär för skolorna. Barnens 



utbildning är en kärnverksamhet, som vi helt enkelt måste satsa 
tillräckligt på. Det vill säga betala vad den verkligen kostar.  
 
Orsaken till vår minskning av medel till tekniska nämnden är 
grundligt motiverad i vår budgetreservation i kommunfullmäktige den 
20 och 23 november 2023. 
  
Att omdisponera medel inom liggande budget kan man göra. Det är 
ostridigt. Och det är alltså det vi gör genom vårt yrkande. 
 
Det sätt som majoriteten skött detta viktiga ärende på är undermåligt. 
Vi ifrågasätter lagligheten i majoritetens hantering. Den sittande 
majoriteten har helt enkelt inte den kompetens, erfarenhet och det 
goda omdöme som krävs för att leda en kommun i alla dess delar. 
 
Vi förtroendevalda ska arbeta under lagarna till bokstav och anda. Det 
måste man klara när man styr en kommun. När det gäller detta ärende, 
är det så dåligt skött att det finns fog för att överklaga hanteringen av 
formalia på flera olika punkter.  
 
 
Siv Sahlström  
Gruppledare (C) 
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§ 6 KS 2023/0449 
 

Planeringsinriktning Prästkragens förskola inom 
fastigheten Sjukhuset 4 

Ärende 
Befintlig hyresgäst inom fastighetsobjekt 253 (Prästkragens förskola) och 
tekniska kontoret har i samförstånd enats om att hyresavtalet kommer att 
upphöra och att lokalerna kommer att frånträdas från och med den 1 juli 
2024. 
Tekniska nämnden har tidigare utrett de ekonomiska incitamenten att 
renovera och åter hyra ut lokalen efter det att nuvarande avtalsperiod löper 
ut. Ekonomiska förutsättningar för en renovering och avsaknad av 
alternativa användningsområden har föranlett tekniska nämnden att den 26 
oktober 2023 (§ 124) besluta att överlämna ärendet till kommunstyrelsen. 
Tekniska kontoret har i sin utredning beaktat underhållsbehovet samt det 
faktiska behovet av lokalen som sådan, i form av nyttjande för 
förskoleverksamhet såväl som för alternativa användningsområden. Inom 
ramen för genomförd utredning kan det konstateras att byggnaden är i ett 
mycket dåligt skick med stora underhållsbehov då lokalerna under en längre 
tid planerats att ersättas med en ny förskola i kommundelen Mörbylund. 
Därutöver har framtida behov av förskoleplatser eller alternativt nyttjande 
utretts. Utifrån socialnämndens boendeplan och utbildningsnämndens 
behovsanalys för skola och förskola kan det dock konstateras att det inte 
finns något behov av lokalen för förskoleverksamhet eller alternativ 
användning av lokalen för övriga ändamål som medges i gällande 
detaljplanebestämmelser. 
Rekommendationen är därför att fastighetsobjekt 253, inom fastigheten 
Sjukhuset 4, rivs innan utgången av år 2024 och att kostnaderna för rivning 
och markåterställning föreslås belasta den tekniska nämndens budget. 
Sammanfattat ligger följande förutsättningar till grund för 
ställningstagandet:   

− Behovet av förskola inom berört fastighetsbestånd står inte längre i 
paritet med nuvarande kapacitet. 

− Fastighetsobjektet har ett betydande behov av underhåll. Ett bevarande 
fordrar betydande ekonomiska konsekvenser i form av åtgärder. 

− Ett bevarande hindrar utveckling av fastigheten i enlighet med de 
gällande detaljplanebestämmelserna. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige ger tekniska nämnden i uppdrag att riva 

byggnaden ”Prästkragens förskola” inom fastigheten Sjukhuset 4 senast 
under fjärde kvartalet 2024. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att kostnaderna avseende rivning och 
markåterställning ska belasta tekniska nämndens budget. 

Yrkanden 
Christian Hoas (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Ulla Hurtig 
Nielsen (M), Sara Degrér (KD), Fredrik Pallin (L), Emma Wicksell (M) och 
Claës Breitholtz (M) biträder Christian Hoas (M) yrkande. 
Kristin Eriksson (C) yrkar avslag till förslaget med hänvisning till att 
utbildningsnämnden i ”Förslag till strategisk lokalförsörjningsplan 2024- 
2033” (Kommunstyrelsens sammanträde 2023-11-27, KS 2023/0345) 
uppger att kommunen behöver en långsiktig strategi för att säkra behovet av 
förskoleplatser i Västra Danderyd. Kjell Rosén (MP), Jenny Åkervall (S), 
Carolin Robson (MP), Olle Johansson (S) och Lovisa Eriksson (C) biträder 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Christer Erestål (SD), Carolin Robson 
(MP) och Christian Ljungdahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Kristin Erikssons (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 31 JA-röster mot 19 NEJ-röster. 1 ledamot 
är frånvarande. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige ger tekniska nämnden i uppdrag att riva 

byggnaden ”Prästkragens förskola” inom fastigheten Sjukhuset 4 senast 
under fjärde kvartalet 2024. 
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2. Kommunfullmäktige beslutar att kostnaderna avseende rivning och 
markåterställning ska belasta tekniska nämndens budget. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
Utbildningsnämnden 
  



�D DERY 
L..iKOMMU 

2024-01-22 Voteringsresultat ld:10975 

Ärendenr: 

9. 

Ärendemening: 
Planeringsinriktning Prästkragens förskola inom 

fastigheten Sjukhuset 4 

Ja: 31 

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 

Birgitta Lindgren (L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 

Patrik Nimmerstam (C) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 
Fredrik Pallin (L) 
Sara Oegrer (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SO) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 
Rolf Lundgren (L) 
Catrin Tidström (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Lukas Johannesson (C) 
Erika Svanström (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Christer Bergquist (M) 
Christer Lidgard (C) 
Oesiree Lindqvist (L) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Erik Baggström (KO) 
Kjell Rosen (MP) 

Nej: 19 
_______ 

Frånvarande: 1

PARTI RESULTAT 

C N� 
M Ja 
L Ja 
S N� 
M Ja 
C N� 
M Ja 
SO Ja 
C N� 
M Ja 
L Ja 
M Ja 
S N� 
C N� 
MP Nej 
M Ja 
M Ja 
C N� 
L Ja 
KO Ja 
M Ja 
C N� 
S N� 
M Ja 
SO Ja 
M Ja 
C N� 
M Ja 
M Ja 
C N� 
S N� 
M Ja 
C N� 
M Ja 
L Ja 
M Ja 
S N� 
M Ja 
C N� 
L Ja 
M Ja 
C N� 
KO Ja 
M Ja 
M Ja 
C N� 
L Ja 
KO Ja 
KO Ja 
MP Nej 

Proposition:
Rösta JA för bifall till kommunstyrelsens 

förslag. Rösta NEJ för bifall till Kristin 

Erikssons (C) yrkande. 



 
Reservation  
mot kommunfullmäktiges beslut den 22 januari 2024 om 
”Planeringsinriktning Prästkragens förskola inom 
fastigheten Sjukhuset 4”. 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade 
sig mot kommunfullmäktiges beslut till förmån för Kristin Erikssons 
(C) yrkande. 
 
Kristin Eriksson (C) yrkade 
avslag till förslaget med hänvisning till att utbildningsnämnden i 
”Förslag till strategisk lokalförsörjningsplan 2024-2033 
(Kommunstyrelsens sammanträde 2023-11-27, KS 2023/0345) uppger 
att kommunen behöver långsiktig strategi för att säkra behovet av 
förskoleplatser i västra Danderyd. 
 
Grunder för yrkandet och reservationen  
Beslutet att riva Prästkragens förskola inom fastigheten Sjukhuset 4, som 
majoriteten röstade igenom, motiveras sammanfattningsvis i nedan 
återgivna tre punkter, av mig markerade med fet kursivstil. I utlåtandet 
anges de tre punkterna ligga till grund för ställningstagandet.  
 
 
1. Behovet av förskola inom berört fastighetsbestånd står inte längre i 
paritet med nuvarande kapacitet. 
 
Prästkragens förskola är den enda förskolan i detta område, där det pågår 
en omfattande utbyggnad. Unga familjer flyttar in. Det innebär att det 
kommer att finnas behov av en förskola här. (Se Kristin Erikssons 
yrkande ovan, där redovisas hur utbildningsnämnden påtalat detta.)  
  
Det framhålls ofta att vi måste bygga mer för barnfamiljer. När det gäller 
just barnfamiljer är det förskola och skola i närområdet, helst inom 
gångavstånd, man efterfrågar. Bosätter man sig i detta område, med 
tunnelbana inom gångavstånd, kan vi med säkerhet anta att det är 
familjer som vill ha nära till den service man behöver. En förskola i 
området kommer att vara attraktivt för dem. Frånvaron av en förskola 
kan göra man väljer ett annat område.  
 



I dag går det inte att hålla förskolan öppen eftersom det nu är för få barn 
i området. Kommunen kan tillsvidare hyra ut den till annan verksamhet, 
eller använda den för egen annan verksamhet.  
 
2. "Fastighetsobjektet har ett betydande behov av underhåll. Ett 
bevarande fordrar betydande ekonomiska konsekvenser i form av 
åtgärder.” 
 
Återkommande får vi besked om att det är väldigt stora underhållsbehov 
och därmed stora kostnader på fastigheter. Lika återkommande är, att det 
visar sig att det inte stämmer. Kevingeskolan kan tjäna som ett bra 
exempel. Vi fick från tekniska kontoret beskedet att Kevingeskolan var i 
så uselt skick, att det inte var möjligt att renovera den till en rimlig 
kostnad. Det skulle bli billigare att bygga en ny skola. Det fattades beslut 
om att på en plats i närområdet göra en ny detaljplan, för att bygga en ny 
skola och en stor idrottshall. Under denna långdragna process lades det 
ner mycket arbete av kommunens tjänstemän, och stora konsult- och 
projekteringskostnader, som var helt bortkastade. 
 
Det blev inte någon ny skola. Det visar sig att Kevingeskolan fungerar 
utmärkt med mindre underhållsåtgärder. Det betyder att kommunen 
tjänade stora pengar på att inte riva skolan och bygga nytt. Ofta är gamla 
byggnader väl byggda. Nu används alltså denna ”rivningsfärdiga” skola 
utan problem. Den har rustats till helt rimliga kostnader, och det är inte 
tal om att riva den.  
 
3. Ett bevarande hindrar utveckling av fastigheten i enlighet med de 
gällande detaljplanebestämmelserna. 
 
Marken ägs av kommunen. Det är uppenbart att majoriteten åter vill sälja 
fastigheten. Första försöket gjordes för fyra år sedan. Det går alltså att 
bygga ett litet bostadshus på platsen enligt gällande detaljplan. Märkligt 
nog försäkrade moderaternas gruppledare i fullmäktige att man inte hade 
några sådana planer. Det åligger kommunen att ha reserverad mark för 
allmänt ändamål som till exempel förskola, skola och äldreboenden. Det 
är direkt dumt att riva Prästkragens förskola. 
 
Siv Sahlström  
Gruppledare (C) 
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§ 7 KS 2023/0142 
 

Antagande av riktlinjer för exploateringsavtal 

Ärende 
Enligt plan- och bygglagen ska en kommun som avser att ingå 
exploateringsavtal anta riktlinjer som anger utgångspunkter och mål för 
avtalen.    
Syftet med riktlinjerna är att öka förutsägbarheten för vad exploateringsavtal 
kan komma att innehålla. Detta skapar tydlighet för fastighetsägare och 
aktörer i stadsbyggnadsprocessen kring vilka förutsättningar och krav 
kommunen har vid ingående av exploateringsavtal. 
Riktlinjerna beskriver kommunens utgångspunkt om att kostnader för 
detaljplaneläggning och genomförande ska täckas av ersättningar från 
exploatörer. De beskriver vidare kommunens principer avseende 
exploateringsbidrag samt hur övriga ersättningar tillämpas. Riktlinjerna 
anger en beskrivning av stadsbyggnadsprocessen och avtal kopplade till 
stadsbyggnadsprocessen, samt hur andra styrdokument tillämpas. 
Riktlinjerna gäller för all mark oavsett planerad markanvändning och 
omfattar således även mark för verksamheter. Riktlinjerna är övergripande 
och vägledande och kommunen kan, i det enskilda fallet, besluta att frångå 
dem. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar föreslagna riktlinjer för exploateringsavtal. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 8 KS 2023/0172 
 

Slutrapportering av uppdrag att utreda fullstor 
idrottshall 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 8 och 10 maj 2023 (§ 76) 
behandlade kommunfullmäktige kommunstyrelsens förslag av den 24 april 
2023 (§ 72) om slutrapportering av uppdrag att utreda fullstor idrottshall. 
Ärendet återremitterades av en minoritet med stöd av 50 kap 50 § 
kommunallagen med följande motivering: ”uppdrag åt berörda organ att 
fortsätta utreda möjligheten att bygga en fullstor sporthall vid Enebybergs 
IP”. 
Vid kommunstyrelsens fastighets- och exploateringsutskotts sammanträde 
den 8 juni 2023 (§ 28) remitterades ärendet till kultur- och fritidsnämnden 
som berett ärendet vidare i enlighet med återremissens motivering genom 
remissvar av den 26 september 2023 (§ 71). 
I enlighet med kultur- och fritidsnämndens bedömning förordar tekniska 
kontoret att inga ändringar bör genomföras av det förslag som lämnades av 
kommunstyrelsen den 24 april 2023 (§ 72). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige fastställer upprättad slutrapportering i ärendet och 

noterar att det uppdrag som gavs av kommunfullmäktige den 29 augusti 
2022 (§ 107) är genomfört. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att planeringsinriktningen för en eventuell 
ny fullstor sporthall ska följa beslutade lokalförsörjnings- och 
budgetprocesser. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 9 KS 2023/0227 
 

Svar på motion från Christer Lidgard (C) med flera om 
att bevara koppartaken på de två pumpstationer som 
återstår att renovera 

Ärende 
Christer Lidgard med flera (C) väckte den 20 mars 2023 (§ 58) en motion 
om att bevara koppartaken på de två pumpstationer i Inverness som återstår 
att renovera. I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
tekniska nämnden att vid renoveringen av de två pumpstationerna se till att 
koppartaken behålls samt att överväga att utrusta dem med larm för att 
undvika stöld. 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden som framhåller att 
pumpstationerna nu är föremål för en helrenovering. Att i samband med 
renoveringen byta de koppartak som ännu inte stulits minimerar kostnader 
för VA-abonnenterna, minskar störningstiden för de kringboende samt ökar 
tryggheten på sikt. Att lägga resurser på att larma taken förefaller enligt 
nämnden inte heller som en bra lösning då detta inte är en garant för att 
taken inte ska bli stulna. Danderyds kommun har därtill tagit flera 
strategiska beslut som stödjer arbetet för en giftfri omgivning. I detta arbete 
är det logiskt att byta ut koppartaken, eftersom koppar är giftigt. 
Bedömningen är att det inte har framkommit tillräckliga skäl för att besluta i 
enlighet med motionens förslag.    

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 10 KS 2022/0312 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera om att 
minska genomfartstrafiken på Näsbyvägen 

Ärende 
Den 29 augusti 2022 (§ 117) väckte Siv Sahlström (C) med flera en motion 
om att minska genomfartstrafiken på Näsbyvägen. I motionen föreslås att ett 
förbud mot genomfartstrafik på Näsbyvägen inrättas, antingen permanent 
eller mellan 06:30−09:30 i södergående riktning och 15:30−19:00 i 
norrgående riktning. Förbudet föreslås inte gälla cyklister, blåljus eller 
Roslagsbanans ersättningstrafik. Tekniska nämnden har avlagt ett yttrande i 
ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 19 (25) 
Sammanträdesdatum 
2024-01-22 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 11 KS 2023/0185 
 

Svar på motion från Maria Mandahl (C) med flera om att 
förlänga nyttjandetiden på komponenter i kommunens 
fastigheter 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 20 februari 2023 (§ 39) väckte 
Maria Mandahl (C) med flera en motion om att förlänga nyttjandetiden på 
komponenter i kommunens fastigheter. Motionärerna framför att det är av 
stor vikt att alla delar som utgör hyran är så rättvisande som möjligt. Vidare 
anser motionärerna att Danderyds kommun tillämpar avsevärt kortare 
nyttjandetider på komponentnivå än vad till exempel Sveriges 
Allmännyttiga Bostadsbolag (SABO) rekommenderar i sin vägledning. 
Motionärerna framför vidare att det finns anledning att tro att nyttjandetider 
som kommunen idag tillämpar är för korta, och att detta leder till 
överavskrivningar på 20 till 30 procent, vilket i sin tur ger högre 
hyreskostnader till kommunens verksamheter. Slutligen föreslås att 
möjligheterna att förlänga nyttjandetider för komponenter i kommunens 
fastigheter ska utredas. 
Det kommer att krävas en väldokumenterad inspektion för att eventuellt 
fastställa om några komponenter kan justera avskrivningstiderna. Detta i sin 
tur kan resultera i en årlig minskning av avskrivningskostnaderna med högst 
en procent. Även om årliga kostnader skulle minska, bör det noteras att den 
totala kostnaden för avskrivningarna kommer att öka, eftersom 
fastighetsobjektet kommer att ha en längre avskrivningsperiod. Detta leder 
till högre internräntekostnader. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 12 KS 2023/0184 
 

Svar på motion från Maria Mandahl (C) med flera om att 
upprätta en äldrestrategi för Danderyds kommun 

Ärende 
Maria Mandahl med flera (C) väckte den 20 februari 2023 (§ 38) en motion 
om att utarbeta en äldrestrategi för Danderyds kommun. 
Motionen har remitterats till socialnämnden som bedömer att en 
äldrestrategi är en mer kommunövergripande fråga än äldreomsorgen, som 
tydligt är nämndens ansvar. Socialnämnden leder arbetet bland annat via de 
mål nämnden fastställer för respektive år eller mandatperiod. Nämnden 
framhåller att ett sammanhållet arbete med frågor kring äldre kan ge 
förutsättningar för ökad kunskap och medvetenhet om äldrefrågor inom 
kommunens samtliga nämnder och förvaltningar. Socialnämnden bedömer 
att en eventuell äldrestrategi inte skulle medföra några omfattande 
förändringar i nämndens arbete, eftersom en äldrestrategi sannolikt skulle 
omfatta den lagstiftning och de riktlinjer och värdighetsgarantier som 
nämnden redan arbetar efter idag. 
Bedömningen är att det inte finns några hinder för att utarbeta en 
äldrestrategi för Danderyds kommun. Samtidigt prioriterar kommunen redan 
idag äldrefrågorna och det finns arbetssätt hos socialförvaltningen som 
bevakar äldrefrågor i allt arbete kopplat till kommunen. Mot denna 
bakgrund är slutsatsen att det inte har framkommit tillräckliga skäl för att 
besluta i enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 13 KS 2023/0144 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera 
angående ändring av detaljplan i syfte att behålla 
Prästkragens förskola på den plats där den i dag ligger 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2023 (§ 18) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ändring i detaljplan i syfte att 
behålla Prästkragens förskola på den plats där den idag ligger (sjukhuset 4), 
så att barnen ges den bästa platsen inom området för sin förskola. 
Motionen har remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden som antog 
remissvar den 6 september 2023 (§ 134) och till utbildningsnämnden som 
antog remissvar den 6 september 2023 (§ 70). Kommunledningskontoret 
bedömer att inkomna remissvar ger klart uttryck för att det inte finns 
anledning att genomföra det förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 14 KS 2023/0298 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
undersöka ny angöringsplats för pendelbåt i 
Stocksund 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) med flera har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 12 juni 2023 (§ 111) lämnat en motion om att undersöka 
förutsättningarna för en angöringsbrygga för pendelbåtar i 
Stocksund. Motionärerna föreslår att det ska undersökas om det finns 
möjlighet att få  en angöringsplats för den reguljära båtlinjen 80 på 
fastlandssidan i Stocksund. 
Bedömningen är att förslaget som är framfört i motionen hanteras inom 
ramen för tekniska kontorets dialog genom att uppmärksamma behovet av 
utökad båttrafik och ny angöringsbrygga på fastlandssidan i Stocksund. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 15 KS 2023/0228 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
anlägga fler kommunala badbryggor 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 20 mars 2023 (§ 59) en motion om 
att anlägga fler kommunala badbryggor som är tillgängliga för alla 
Danderydsbor. I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska uppdra till 
tekniska nämnden att undersöka var det kan behövas och var det kan vara 
möjligt att anlägga fler enkla badbryggor. 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden. Nämnden framhåller i sitt 
yttrande att det pågår en inventering av alla de bryggor som finns längs med 
strandlinjen i Danderyds kommun. Resultatet av inventeringen kan komma 
att innebära att fler bryggor blir tillgängliga för Danderydsborna. Tekniska 
nämnden är därför av uppfattningen att en undersökning som motionen 
föreslår är överflödig. 
Bedömningen är att det sammantaget inte har framkommit tillräckliga skäl 
för att besluta i enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 16 KS 2023/0265 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att det 
ska ställas krav på kunskap i svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och 
funktionshinderomsorgen 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har den 8 maj 2023 (§ 86) väckt en motion om 
att Danderyds kommun ska ställa krav på kunskap i det svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och funktionshinderomsorgen och att 
kommunen ska anordna utbildning i svenska för dem som inte klarar ställda 
krav. 
Förslaget har remitterats till socialnämnden. Socialnämnden fattade vid 
sammanträde den 14 juni 2023 beslut om utökade krav på kunskaper i 
svenska språket i enlighet med Socialstyrelsens allmänna råd samt utgå från 
Europeiska rådets språkkunskaper i samband med revidering av 
förfrågningsunderlag för vård- och omsorgsboenden samt hemtjänst inom 
ramen för kommunens valfrihetssystem. Av kravet framgår att det är 
arbetsgivarens ansvar att uppfylla kravet på svenskkunskaper genom 
utbildning, fortbildning och handledning. 
Bedömningen är att det inte ryms inom socialnämndens reglemente att 
anordna utbildningar i svenska. Dock ankommer det på socialnämndens 
verksamheter i egen regi att säkerställa att medarbetarna lever upp till 
ställda krav. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 17 KS 2024/0129 
 

Motion om att utöka servicen och utarbeta en policy 
för kontakterna Danderydsborna och kommunen 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera inlämnar en motion om att kommunfullmäktige 
ska se över och utöka servicen till Danderydsborna och utarbeta en policy 
för förvaltningarna för hur kontakterna mellan Danderydsborna och 
kommunen bör skötas. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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